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نگاه روزدريچه

رئيس سازمان بورس :
عرضه صندوق ETF دوم

 طبق برنامه ريزي انجام می شود
تصمیماتی  اتخاذ  از  بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  رئیس 
از  حمایت  منظور  به  بورس  عالی  شورای  جلسه  در  مهم 
بورس خبر داد و گفت: عرضه صندوق ETF دوم از طریق 

درگاه های بانکی و بازار سرمایه انجام می شود.
»حسن قالیباف اصل« در خصوص عرضه صندوق سرمایه 
بهادار  اوراق  و  بورس  سازمان  گفت:  دوم  دارا  گذاری 
مجوزهای لازم برای عرضه این صندوق را صادر کرده و 

 طبق برنامه ریزی ها، عرضه به موقع انجام می شود.
وی با اشاره به اینکه عرضه این صندوق عمومی است و از 
طریق درگاه های بانکی و بازار سرمایه انجام می شود، افزود: 
افراد با کد ملی هم می توانند صندوق دارادوم را که مشتمل 
البته،  پالایشی است، خریداری کنند  بر سهام شرکت های 
تعیین قیمت واحدهای این صندوق توسط هیات دولت در 

حال بررسی است.

پليس فتای ناجا :
علاقمندان به بورس

 مراقب سايت تقلبی سجام باشند
رئیس مرکز تشخیص  و پیشگیری از جرایم سایبری پلیس 
فتای ناجا نسبت به کلاهبرداری از کاربران فضای مجازی 

با راه اندازی سایت تقلبی سجام هشدار داد.
تمایل  افزایش  به  اشاره  با  رجبی  علی محمد  سرهنگ 
شهروندان به حضور در بازار سرمایه و بورس، اظهار کرد: 
یکی از الزامات ورود به بازار بورس ثبت نام در سامانه سجام 
است. از همین رو متاسفانه برخی از مجرمان فضای مجازی 
آدرس های  و  سایت  راه اندازی  با  و  شده  کار  دست به  نیز 
جعلی اقدام به کلاهبرداری و سواستفاده از متقاضیان ورود 

به بورس کرده اند.
وی درباره شیوه های این کلاهبرداران، گفت: برخی از این 
افراد با درج تبلیغات در فضای مجازی اطلاعات کاربران را 
برای ثبت نام در سامانه سجام دریافت کرده و معمولا پس 
از اخذ مبالغی دیگر ارتباطی با کاربر برقرار نمی کنند که در 
این خصوص لازم است شهروندان از ارائه اطلاعات هویتی 
خود و نیز پرداخت مبلغ به دیگران برای ثبت نام در سجام 

خودداری کنند.
رجبی افزود: شیوه دیگری که متاسفانه اخیرا نیز موردی از 
آن مشاهده شد است، ایجاد آدرس جعلی و مشابه سامانه 
سایتی  طراحی  با  سودجویان  که  طوری  به  است.  سجام 
مشابه و نیز با آدرسی مشابه که تنها در یک یا دو حرف با 
آدرس اصلی تفاوت دارد، اقدام به ایجاد صفحات فیشینگ 
حساب  از  برداشت  و  کاربران  بانکی  اطلاعات  سرقت  و 
آنان  با اطلاعات هویتی  آنان کنند. همچنین ممکن است 

اقدامات مجرمانه دیگری را نیز انجام دهند.
رئیس مرکز تشخیص  و پیشگیری از جرایم سایبری پلیس 
فتای ناجا با تاکید بر اینکه کاربران در صورت نیاز به ثبت 
 https: نام در بورس و سامانه سجام تنها باید به آدرس
آدرس  هر  گفت:  کنند.  مراجعه   ///www.sejam.ir
دیگری به جز این آدرس مورد تایید نبوده و احتمال اقدامات 

مجرمانه و سودجویانه از طریق آن وجود دارد.
از شهروندان خواست که در صورت مشاهده هرگونه  وی 
موارد مشکوک و آدرس های جعلی موضوع را به پلیس فتا 

گزارش دهند.

رئيس اتحاديه طلا :
خريد طلا و سكه فقط 

با ارائه كارت ملي صورت مي گيرد
رئیس اتحادیه طلا و جواهر از الزامی شدن ارائه کارت ملی 
زمان خرید طلا و سکه از واحدهای طلافروشی خبر داد و 
از یک  پولشویی  با  مبارزه  راستای  این بخشنامه در  گفت: 

سال و نیم قبل ابلاغ شده است.
قبل  نیم  و  سال  یک  از  داشت:  اظهار  محمدولی  ابراهیم 
بخشنامه ای را به واحدهای طلا فروشی ابلاغ کرده بودیم 
 15 بالای  طلای  فروش  برای  واحدها  این  آن  طبق  که 
اخذ  را  باید کارت ملی خریدار سکه و طلا  تومان  میلیون 

کرده و شماره ملی آن ها در فاکتور درج کنند.
وی افزود: ارائه کارت ملی برای خرید طلا و سکه به منظور 
راستای  در  نیز  تصمیم  این  و  بوده  پولشویی  از  جلوگیری 
اتخاذ  ها  اتحادیه  به  بازرگانی  اتاق  ابلاغی  بخشنامه های 

شده است.
هویت  باید  براینکه  تأکید  با  جواهر  و  اتحادیه طلا  رئیس 
خریدار طلا و سکه برای واحدهای طلا فروشی مشخص 
شود، درباره اینکه آیا این بخشنامه به منظور اخذ مالیات از 
خریداران طلا و سکه ابلاغ شده است گفت: تصمیم درباره 
دریافت مالیات با سازمان مالیاتی است و در این خصوص 
بخشنامه ای به ما ابلاغ نشده است، این موضوع فقط به 

منظور مبارزه با پولشویی است.

معاون اداره کل دامپزشكی خوزستان :
جابه جايی فرآورده های دامی
 به مجوز بهداشتی نياز دارد

اخذ  لزوم  بر  دامپزشکی خوزستان  اداره کل  معاون سلامت 
مجوز بهداشتی برای حمل و نقل و جابه جایی هر گونه دام، 
فرآورده های خام دامی و نهاده های خوراک دام تاکید کرد.

آیین نامه   ۴ ماده  استناد  به  کرد:  اظهار  اسدی  رضا  دکتر 
و  واردات  انتقال،  و  نقل  تردد،  بهداشتی  کنترل  چگونگی 
مواد  و  دارو  دامی،  خام  فرآورده های  و  زنده  دام  صادرات 
بیولوژیک و هر گونه جابه جایی دام، فرآورده های خام دامی 
و نهاده های خوراک دام، نیازمند اخذ مجوز بهداشتی حمل 

از دامپزشکی است.
دامپزشکی،  طرف  از  صادره  حمل  مجوزهای  افزود:  وی 
را  محصول  سلامت  و  می شود  محسوب  بهداشتی  مجوز 
با در نظر  بهره برداران و متقاضیان  بنابراین  نشان می دهد 
گرفتن قوانین و مقررات برای جابه جایی، باید به دامپزشکی 

مراجعه و نسبت به اخذ گواهی حمل بهداشتی اقدام کنند.
اسدی گفت: هدف از صدور مجوز بهداشتی حمل، کنترل 
نقل  از  ممانعت  و  دامی  خام  فرآورده های  و  دام  سلامت 
که  است  بیماری زا  عوامل  با  همراه  آلوده  موارد  انتقال  و 

سلامت مصرف کنندگان را تهدید می کند.
وی افزود: انتظار می رود آحاد مردم به هشدارهای بهداشتی 
و  قوانین  رعایت  با  و  باشند  داشته  ویژه  توجه  دامپزشکی 
تضمین  و  تامین  در  را  ما  دامپزشکی،  بهداشتی  مقررات 

امنیت غذایی کمک کنند.

فرماندار خرمشهر :
نظارت بر آيين های عزاداری 

بايد به سران عشاير واگذار شود
معاون استاندار و فرماندار ویژه خرمشهر گفت: سران عشایر 
از فراگیری ویروس کرونا  و شیوخ منطقه برای جلوگیری 
برگزاری  بهداشتی  نظارت  امر  متولی  کنار دستگاه های  در 
را  خرمشهر  مواکب  و  حسین)ع(  امام  عزاداری  آیین های 

برعهده بگیرند.
در  عشایر  سران  با  نشست  در  شنبه  روز  حیدری  محمد 
فرمانداری خرمشهر بررعایت پروتکل های بهداشتی در این 
حتما  عاشورا  روز  عزاداری  افزود:  و  کرد  تاکید  شهرستان 
اطمینان  و  شود  برگزار  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  با 
سران  علما،  ویژه  به  خرمشهر  شهرستان  مردم  که  داریم 
برای  بانفوذ و همه دست اندرکاران  افراد  عشایر، معتمدان، 
امام  عزاداری  آیین های  برگزاری  در  مردم  سلامت  حفظ 

حسین)ع( کمک خواهند کرد.
عشایر  سران  با  نظر  تبادل  و  مشارکت  اینکه  بیان  با  وی 
و  دولت  مجموعه  بین  مودت  و  همدلی  هم گرایی،  به 
کردن  عمل  امروز  داد:  ادامه  می کند  کمک  عشایر  سران 
به فرهنگ عاشورا و امر به معروف در هر لحظه از زمان 
تغییر پیدا می کند لذا معرفت فردی و اجتماعی باید در پرتو 
فرهنگ عاشورایی و تقویت باورهای دینی و اعتقادی سوق 

داده شود.
رئیس سازمان تبلیغات اسلامی خرمشهر نیز در این نشست 
با  خرمشهر  در  موکب   ۷۰ و  حسینیه   ۳۰۰ از  بیش  گفت: 
بیرق  سامانه  در  بهداشتی  پروتکل های  ضوابط  تمامی 

ثبت نام کردند و مجوز برای آنها صادر شد.
حجت الاسلام رضا متوسل مهمترین ضوابط در این سامانه 
را ممنوعیت خوردن و آشامیدن در مواکب بیان کرد و افزود: 
ممنوعیت توزیع نذور غیر از غذای بسته بندی شده، به تمام 

مواکب، حسینیه ها و مساجد اعلام شده است.
از مواکب، حسینیه ها  آمده  به عمل  بازدید  در  افزود:  وی 
را  بهداشتی  پروتکل های  اعضا  و مساجد حدود ۸۰ درصد 

رعایت کرده اند.
سلامت  مدافعان  پروژه  در  گفت:  متوسل  حجت الاسلام 
بیش از 1۰ نفر از شبکه بهداشت خرمشهر ضمن بازرسی و 
توزیع الکل و ماسک در مواکب، حسینیه ها و مساجد، تب 

سنجی و فشارسنجی را انجام خواهند داد.
در  را  دمام  و  سنج  نواختن   ، تعزیه خوانی  برگزاری  وی 

خرمشهر ممنوع اعلام کرد.

عضو هيات رئيسه کميسيون انرژی مجلس :
دولت با پيش فروش اوراق نفتی 

به دنبال جبران كسري بودجه است
است  معتقد  مجلس  انرژی  کمیسیون  رئیسه  هیات  عضو 
سیاست های  اجرای  با  و  شگردی  هر  به  می خواهد  دولت 
از  را  پول  نفتی،  اوراق  فروش  پیش  طرح  همچون  اشتباه 
کف بازار جمع کند تا علاوه بر جبران کسری بودجه خود، 

تورم را کنترل کند.
عبدالعلی رحیمی مظفری درخصوص تصمیم دولت مبنی بر 
فروش اوراق سلف نفتی در داخل کشور، گفت: پیش فروش 
زمانی کاربرد دارد که کالایی در بازار با وجود داشتن تقاضا، 
موجودی نداشته باشد بنابراین نباید جنس آماده فروش که 
خریدار دارد را پیش فروش کرد چراکه در این صورت زمینه 

هر گونه فساد و مشکلات حقوقی فراهم می شود.
نماینده مردم سروستان، کوار و خرامه در مجلس شورای 
این طرح جبران کسری  از  دولت  داد:هدف  ادامه  اسلامی 
بودجه است در حالی که فروش نفت برای جبران کسری 

خلاف قانون است.
عملی  را  قانون  دولت  چرا  است  این  سوال  افزود:  وی 
دولت  که  است  گذاشته  طرحی  روی  بر  دست  و  نمی کند 
آینده را مقروض و گرفتار خواهد کرد لذا از آنجا که فروش 
نفت به این شکل در قانون نیامده است باید نحوه فروش 
و هزینه کرد آن مشخص شود. وی با بیان اینکه راه های 
درآمدی بسیاری برای دولت جهت تامین بودجه وجود دارد، 
گفت: دولت باید از ابتدای کار خود راه های درآمدی دیگری 
مالی  تامین  برای  نباشد  امروز مجبور  تا  تعریف می کرد  را 

خود شاکله اقتصادی کشور را متزلزل کند.
است  معتقد  مجلس  انرژی  کمیسیون  رئیسه  هیات  عضو 
سیاست های  اجرای  با  و  شگردی  هر  به  می خواهد  دولت 
از  را  پول  نفتی،  اوراق  اشتباه، همچون طرح پیش فروش 
کف بازار جمع کند تا هم کسری بودجه خود را جبران و هم 

بتواند تورم را کنترل کند.

من نه از قبل می پرسم خبرنگار چه سؤالی دارد 
و نه حتی پس از اینکه مصاحبه صورت گرفت 
دهم.  انجام  تصرفی  و  دخل  آن  محتوای  در 
اعلام  دیگر  می زند  را  خود  حرف  فردی  وقتی 
کرده و منتشر شده است، بنابراین سعی می کنم 
اظهارنظرم به گونه ای نباشد که موجب پشیمانی 
یا تغییر در نظر گردد و به  طورکلی از اظهاراتی 

که تاکنون داشته ام پشیمان نیستم.
ما  رسانه های  گفت:  نگهبان  شورای  سخنگوی 
گاهی اسپانسرهایی دارند که ناچارند در چارچوبی 
که آن اسپانسر تعریف کرده عمل کنند. از این 
دارند،  ندارد رسانه ها چه رویکردی  جهت فرقی 
و  بوده  منصف  رسانه ها  است  این  ما  انتظار 
سوگیری بی دلیلی نداشته باشند. از سوی دیگر، 

اخبار را دقیق بگیرند و منتشر کنند.
درباره  نگهبان  اخیر سخنگوی شورای  اظهارات 
مبنی  شده  رد صلاحیت  کاندیداهای  به  توصیه 
بود  موضوعی  انتخابات،  در  نکردن  ثبت نام  بر 
دیگر  بار  و  داشت  درپی  زیادی  حواشی  که 
شورا را در صدر اخبار قرار داد. در همین زمینه، 
نگهبان  شورای  سخنگوی  کدخدایی،  عباسعلی 
در گفتگویی به بیان نکاتی درباره اصلاح قانون 
انتخابات، رد صلاحیت ها و ... پرداخته است که 

در ادامه می خوانید.
از  بخشی  در  خود  اخیر  خبری  نشست  *در 
می کنیم  توصیه  کردید  عنوان  اظهاراتتان 
برای  دیگر  شده اند  صلاحیت  رد  که  آن هایی 
این موضوع  نکنند.  ثبت نام  انتخابات  بعدی  دور 
بازتاب زیادی داشت و بسیاری از افراد و گروه ها 
آن را خطاب شورا به خود تلقی کردند؛ منظورتان 

از آن جمله چه بود؟
ادوار  در  شما  کرد  سوال  نشست  در  خبرنگاری 
رعایت  خاطر  به  افراد  برخی  گفته اید  گذشته 
آیا  بدهند،  انصراف  یا  نکنند  ثبت نام  حرمتشان 
شما الان این کار را می کنید یا خیر؟ پاسخ ما به 
خبرنگار این بود که الان موسم انتخابات نیست 
و چون انتخابات شروع نشده، وظیفه ای نداریم. 
از سوی دیگر، در شورا می گویند معمولًا کسانی 
استصحاب  اصطلاحاً  می شوند  رد صلاحیت  که 
رد  همچنان  که  است  سابق  حالت  اعتبار  یا 

امر  آن  خلاف  اینکه  مگر  بمانند  صلاحیت 
کردم  تأکید  نشست  در  به هرحال  شود.  ثابت 
به صورت  آن هم  و  بنده  نظر شخصی  گفته  این 
کسی  هر  گفتم  هم  آن  از  پیش  است.  توصیه 
می تواند برای انتخابات ثبت نام کند؛ نمی دانم چرا 

هیچ کس جمله قبلی را نخوانده است.
خلاف  ثبت نامتان  یا  نکنید  ثبت نام  نگفتیم  ما 
آقایان  از  برخی  دیدم  خبرها  در  است؛  قانون 
دارند،  دانشگاه هم  استاد  و  که عنوان حقوقدان 
این  کردند  عنوان  مجادله  روی  از  متأسفانه 
اظهارنظر خلاف حقوق و قوانین است؛ درحالی که 
گفتیم افراد می توانند طبق قانون ثبت نام کنند ما 
هم بررسی ها را خواهیم داشت و ابایی هم از این 
نداریم که پس از بررسی ها بگوییم صلاحیتشان 
تأیید نشد، اما توصیه می کنیم کسی که دو سه بار 
آمده و تأیید نشده، دیگر خودش و ما را به زحمت 
نیندازد. برای انتخابات مجلس حدود 1۶ هزار نفر 
ثبت نام کردند و شورای نگهبان چاره ای ندارد که 
همه این موارد را بررسی و افراد فاقد صلاحیت 
را رد کند. افرادی که چنین جنجال هایی به راه 
می اندازند اهداف دیگری دارند و اصلًا بحثشان 
اظهارنظر من نیست، چون از موضع بنده آگاه اند 

اما خواستند فضاسازی کنند.
خط   به  را  شما  جمله  این  مطرح  افراد  *برخی 
و  کردند  تعبیر  خود  به  نگهبان  شورای  نشان  و 
گفتند شورا نمی تواند برای ما تعیین تکلیف کند؛ 
حال این سؤال را مطرح می کنند که آیا شورای 

نگهبان آن ها را از حق اجتماعی منع می کند یا 
خیر؟

من خودم در آن نشست عنوان کردم که طبق 
در  می توانند  شده  صلاحیت  رد  افراد  قانون، 
انتخابات ثبت نام کنند؛ چرا آن بخش از اظهاراتم 
جمله  آن  هم  طرفی  از  گرفتند؟  نادیده  را 
را  توصیه ای  فردی  وقتی  بود.  توصیه  به صورت 

انجام می دهد قاعدتاً الزام آور نیست.
تأثیری در کاهش  انتخابات چه  قانون  *اصلاح 

میزان رد صلاحیت ها دارد؟
تأثیر آن زیاد است و اصلاح قانون انتخابات اگر 
بتواند زمان بندی، موضوع تبلیغات و نیز مصادیق 
در  قطعاً  کند  کمی تر  و  تبیین  را  صلاحیت  رد 

کاهش رد صلاحیت ها مؤثر است.
قانون  اصلاح  خصوص  در  که  دهم  مجلس 
مجلس  امیدواریم  نداد،  انجام  کاری  انتخابات 
یازدهم بتواند این خدمت را در راستای نفع مردم و 

منافع ملی انجام دهد.
محور  فرد  نگهبان  شورای  معتقدند  *بسیاری 
است و دبیر شورا به نوعی خط مشی کلی آن را 
تعیین می کند و دیدگاه ها و شخص آیت ا... جنتی 
تحت  را  ساختارش  و  نگهبان  شورای  به نوعی 

تأثیر قرار داده است، نظرتان دراین باره چیست؟
من چنین تصوری ندارم، به خصوص در ۲۰ سال 
بودند  شورا  دبیر  همیشه  ایشان  گرچه  گذشته 
بر نظر دیگران  این گونه نیست که نظرشان  اما 
شورا  جلسات  در  وقتی  باشد.  داشته  برتری 

شرکت می کنیم همه به اندازه هم حق اعتراض 
و انتقاد دارند و دبیر هم همانند بقیه افراد است؛ 
نیست  این  مفهوم  به  موضوعی  چنین  بنابراین 
که دبیر می تواند یا خواسته باشد نظرات خود را 
به دیگران تحمیل کند بلکه همه نظرات آزادانه 

بیان و جمع بندی می شود.
پس  افراد  تأیید  برای  نگهبان  شورای  *ملاک 
در  که  به خصوص  چیست؟  آن ها  با  مذاکره  از 
افراد  برخی  بودیم  شاهد  نیز  مجلس  انتخابات 
آن  اعضای  با  از حضور در شورا و مذاکره  پس 
یا  کتبی  تعهد  افراد  از  آیا  شدند.  تأیید  دوباره 
اقراری برای عدم تکرار برخی حاشیه های قبلی 

گرفته می شود؟
نیازی به تعهد دادن نیست. بدین صورت که این 
تأیید  برای  را  اثرگذاری  و  مثبته  اسناد  یا  افراد 
صلاحیت خودشان آورده و اعضای شورا نیز آن 
دلایل را قبول کرده اند یا نسبت به اسناد قبلی 
رد صلاحیتشان جرح واردشده که دوباره اعضای 
شورا پذیرفته اند که سند، سند مجعولی است یا 
نظر شورای  موارد،  این گونه  در  دارد.  مشکلاتی 
نیازی  و  می شود  اصلاح  موقع  همان  نگهبان 
اصلاح  نظر  وقتی که  نیست.  بعدی  مراحل  به 
نگهبان  شورای  نظر  اصلاحیه  واقع  در  می شود 
در سؤال مطرح شد عملًا  برداشتی که  و  است 

وجود ندارد.
اظهارنظر  آن  درباره  که  بوده  موضوعی  *آیا 
در  بازخوردها  دیدن  از  پس  و  باشید  کرده 
به  فضای مجازی و خواندن واکنش ها نسبت 
باشید  شده  پشیمان  آن  درباره  نظرتان،  ابراز 
کامل تری  نظر  می توانستید  که  کنید  فکر  یا 
که  است  این گونه  معمولًا  کنید؟  مطرح  را 
سؤالی  چه  خبرنگار  می پرسم  قبل  از  نه  من 
اینکه مصاحبه صورت  از  دارد و نه حتی پس 
انجام  تصرفی  و  دخل  آن  محتوای  در  گرفت 
دیگر  را می زند  فردی حرف خود  وقتی  دهم. 
بنابراین  است،  شده  منتشر  و  کرده  اعلام 
نباشد  به گونه ای  اظهارنظرم  می کنم  سعی 
و  گردد  نظر  در  تغییر  یا  پشیمانی  موجب  که 
داشته ام  تاکنون  که  اظهاراتی  از  به  طورکلی 

نیستم. پشیمان 

سخنگوی شورای نگهبان : 

کسی که دوبار تایید نشده به خودش  زحمت ندهد

وزير آموزش و پرورش :

سالانه۵۰هزارفرهنگيبازنشستهمیشوند

نايب رئيس مجلس : خطقرمزیوجودندارد

وزیر آموزش و پرورش گفت: در مجموع از مهر ۹۸ تا خرداد ۹۹ 
حدود ۶5 درصد به حقوق فرهنگیان اضافه شد.

جامعه  دغدغه های  از  یکی  کرد:  بیان  میرزایی  حاجی  محسن 
فرهنگیان رتبه بندی است چرا که فرهنگیان دوست دارند مانند 
جامعه دانشگاهیان و بنا بر با صلاحیت های حرفه ای و تخصصی 
خود طبقه بندی شوند. معلم ها تجربیات متفاوتی دارند و بنا بر آن 
صلاحیت و سطح تحصیلات متفاوتی دارند و مایلند اینها در حقوق 
آنها لحاظ شود. سند تحول بنیادین هم بر آن تاکید دارد. قبل از 
اینکه بنده وزیر شوم تلاش هایی صورت گرفته بود و در دوره بنده 

به نتیجه رسید و رتبه بندی اجرا شد.
وی ادامه داد: با اجرای رتبه بندی افزایش حقوق معلم ها را شاهد 
بودیم که به متوسط دریافتی سایر کارکنان دولت نزدیک شد. در 
فصل  فوق العاده   ۹۸ سال  آخر  در  و  گذشته  تحصیلی  سال  ادامه 
دهم قانون مدیریت خدمات که اجازه رشد 5۰ درصدی امتیازات را 
می داد شاغلین آموزشی هم از مزایایی بهره مند شدند. در مجموع 
از مهر ۹۸ تا خرداد ۹۹، ۶5 درصد به حقوق فرهنگیان اضافه شد.

فرهنگیان  مسکن  شرایط  آخرین  درباره  ادامه  در  میرزایی  حاجی 
واجد  و  نیست  صاحبخانه  که  فرهنگیان  از  کدام  هر  کرد:  بیان 
نام  ثبت  می توانند  هستند  فراخوان  طبق  شدن  دار  خانه  شرایط 

نام  ثبت  بازنشستگان  و  شاغلین  از  نفر  هزار   ۳۲۰ الان  تا  کنند. 
کردند که اسامی را در اختیار وزارت راه قرار دادیم که اطلاعات 
۷5 هزار نفر تایید شد و در ادامه ممکن است باز هم نفراتی اضافه 

شوند.
وی ادامه داد: تفاهم ما برای ساخت 1۷۰ هزار مسکن است و قرار 
قرار دهیم و هر کجا  اختیار  داریم ما در  شده هر کجا که زمین 
زمین نداریم وزارت راه اقدام کند تا فرهنگیان از تسهیلات در نظر 

گرفته شده استفاده کنند.
وزیر آموزش و پرورش گفت: به ما نوید داده اند تا 5۰۰ واحد را تا 
آخر سال ۹۹ تحویل بدهند. اولویت را به بازنشستگان، زوج های 
دریافت  برای  اعتباری  داده ایم.  زنان سرپرست خانوار  و  فرهنگی 

وام مسکن در نظر گرفته شده است.
گرفتیم  که  استخدامی  مجوز   ۹۹ سال  در  اینکه  بیان  با  وی 
مجوز  هزار   ۲۰ افزود:  است  سابقه  بی  گذشته  سال   1۰ در 
جذب در دانشگاه فرهنگیان از طریق کنکور و ۲۸ هزار نفر از 
طریق ماده ۲۸ اساسنامه دانشگاه فرهنگیان و برگزاری آزمون 
استخدامی و ۲5 هزار مجوز تبدیل وضعیت حق التدریس ها و 
دبستانی  پیش  مربیان  و  نهضت  آموزشیاران  و  دهنده  آموزش 

را دریافت کرده ایم.

مانده  باقی  آن  یکسال  هنوز  که  توسعه  ششم  برنامه  طول  در   
که  شده اند  استخدام  پرورش  و  آموزش  در  نفر  هزار   1۸۶ است 
سه برابر جذب نیرو در برنامه پنجم توسعه است. تا سال 1۴۰۴ 
سیر جمعیت دانش آموزی صعودی و سیر بازنشستگی در آموزش 
و پرورش هم صعودی است و هر سال حدود ۴۰ تا 5۰ هزار نفر 

بازنشسته می شوند.
وزیر آموزش و پرورش افزود: تعطیلات طولانی کرونا آموزش را 
تهدید می کرد و آسیبش این بود که افراد تحصیل را ترک کنند. 
راه حل ثابت و یکسانی در تمام دنیا وجود نداشت و کشورها به 
کیفیت  و  سرعت  حیث  از  ما  شدند.  متوسل  متعددی  روش های 

آموزش کارنامه قابل قبولی داریم.
در  ماه  شهریور   15 از  مدارس  بازگشایی  سناریوهای  درباره  وی 
سه وضعیت سفید، زرد و قرمز گفت: ستاد ملی کرونا به پیشنهاد 
آموزش و پرورش اعلام کرد که آغاز سال تحصیلی از 15 شهریور 
باشد. اصل بر این است هر کجا امکان برگزاری حضوری هست، 
 5۰ زیر  ما  مدارس  درصد   ۳5 شوند.  برگزار  حضوری  کلاس ها 
نفر  هزار   5۰۰ به  آنها  آموزان  دانش  مجموع  و  دارند  دانش آموز 
می رسد که می توانند کلاس ها را با رعایت فاصله گذاری اجتماعی 

به صورت حضوری برگزار کنند.

نایب رئیس مجلس در خصوص سوال رسانه ها از موضوع ودیعه 
مسکن نمایندگان گفت: خط قرمزی وجود ندارد که رسانه ها به این 

موضوع ورود کنند.
سوال  دو  به  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  نایب  نیکزاد  علی 
درخصوص عملکرد عباس آخوندی وزیر سابق راه و شهرسازی و 
نیز ودیعه مسکن نمایندگان و حواشی پیرامون  آن پاسخ داد که متن 

جواب های وی را در ادامه می خوانید:
رئیس قوه قضائیه اخیرا بر این موضوع تاکید کرده است که باید با 
مسئولانی که در دوره مسئولیت شان کم کاری کرده اند برخورد شود و 
آنها باید پاسخ گوی عملکردشان باشند، رئیس  جمهور هم اذعان کرده 

است که در بخش مسکن دچار عقب ماندگی شدیم.
با توجه به اینکه چند سال از دولت های یازدهم و دوازدهم، آقای 
آخوندی وزیر مسکن بود که به اذعان خودش فردی لیبرال است و 
اینکه بسیاری از کارشناسان هم معتقدند عمده مشکلات کشور در 
بخش مسکن، ناشی از مدیریت لیبرال در این بخش است، به نظر 
شما آیاد نباید دادگاهی تشکیل شود و آقای آخوندی به عنوان کسی 
که مسئول حوزه مسکن کشور بوده، پاسخ گوی عملکرد خودش در 

این ۶، ۷ سال باشد؟
کنیم.  رعایت  را  اخلاق حرفه  ای  ابتداخواهش می کنم  من  نیکزاد: 
مسکن  بخش  در  می گوید  کمال شجاعت  در  رئیس جمهور  وقتی 
کوتاهی داشتیم، اگر ما این را زیاد بگوییم، فکر می کنند که این یک 

ابزار سیاسی شده و دیگر کسی نمی آید اعتراف به حق کند.
من معتقدم از اول به آقای رئیس جمهور اطلاعات غلط داده شد و 
چون ایشان در زمینه مسکن تخصص نداشت، متوجه نشد؛ اینکه ما 
فکر کنیم شرکت های بزرگ دنیا در کشور سرمایه گذاری می کنند و 
تولید به راه می افتد و اقتصاد و اشتغال برای جوانان ایجاد می شود و 
عایدات جوانان در بانک پس انداز می شود و به تبع آن قدرت خرید 
مردم در بانک بالا می رود، بخش خصوصی مسکن مورد نظرش را 
عرضه می کند و مردم صاحبخانه می شوند، این یک مبنای فکری در 

دولت یازدهم داشت، اما نشد.
در همین تهران، زمانی بود که هتل   ها برای هیئت های خارجی جا 

نداشتند ولی سرمایه گذاری صورت نگرفت.
اینکه شما می گویید برخی افراد باید محاکمه شوند و یا نه، راجع به 
آن نظر نمی دهم، اما به هرحال افکار عمومی، ایدئولوژی و استراتژی 

این افراد را در حوزه اجرایی نپذیرفت و نمره قبولی به آنها نداد.
باب  در  غلط  اطلاعات  رئیس جمهور  آقای  به  می گویم  هنوز  من 
مسکن دادند و اگر ایشان برای اقدام ملی مسکن یاری نکند، وزیر 
راه و شهرسازی نمی تواند آن را به سر منزل مقصود برساند. باید در 
اعطای تسهیلات در طرح اقدام ملی مسکن تسریع شود. تحقیق 
کنید که چند ریال به طرح اقدام ملی مسکن تسهیلات داده اند؟ بنده 
می گویم هیچ تسهیلاتی نداده اند. بنابراین کسی مثل رئیس جمهور 

باید هماهنگی بین بخش ها را برعهده بگیرد.
و  است  اتمام  حال  در  تابستان  چون  شد،  شروع  خوب  طرح  این 
فشارهای اجاره و جابه جایی  در حال کاهش است، اگر فشارها را کم 
کنند و اراده برای تکمیل اقدام ملی مسکن نیز کاهش یابد، طرح به 

سرانجام نخواهد رسید.
اخیرا موضوع اعطای وام ودیعه مسکن به نمایندگان مجلس داغ 
شده است. برخی معتقدند این حق افکار عمومی است که بداند کدام 
نماینده این وام را گرفته و کدام نماینده نگرفته. به نظر شما رسانه 
حق دارد از نماینده مجلس درباره گرفتن و یا نگرفتن ودیعه مسکن 

سوال کند یا خیر؟
نیکزاد: هیئت رئیسه مجلس پیگیری این موضوع را به بنده و یکی 

از ناظران هیئت رئیسه سپرده است. نمایندگان مجلس یا در تهران 
هستند و خانه دارند و یا از شهرستان می آیند که باید در تهران خانه 

داشته باشند.
در جلسه ای که ما داشتیم، که هنوز تعدادی از نمایندگان در هتل 
مستقر هستند، این تعدادی که در هتل مستقر بودند، به ما گفتند که 
ما از شما چیزی نمی خواهیم، فقط خواهش ما این است که یک خانه 
1۲۰ متری در تهران برای ما بگیرید، حتی در ولنجک و یا بالای 
شهر هم نخواستند، برخی گفتند یک خانه نزدیکی مجلس بگیرید؛ 

بررسی کردیم که اصلا نمی توانیم این متراژ خانه را تهیه کنیم.
افرادی که از استان کهگیلیویه و بویراحمد و دیگر استان  ها نماینده 
شده   اند، 1۲۰ متر جوابگوی آنها نیست، زیرا رفت و آمدها زیاد است. 
در هر صورت ما از روشی وارد شدیم و سعی کردیم حداقل ها را 
داشته باشیم. حال این سوال مطرح می شود که وقتی نماینده مجلس 
نمی تواند مسکن مناسب در تهران داشته باشد، پس تکلیف کسی 

که 5 میلیون تومان حقوق می گیرد، چیست؟
در  جوان  یک  برای  شدن  خانه دار  که  می کشم  خجالت  من  البته 

تهران رؤیا شده است.
ولی در مورد سوال شما، خط قرمزی وجود ندارد که رسانه ها به 
این موضوع ورود کنند. اما اگر نماینده ای از ما درخواست منزل 
5۰۰ متری کرد، از قول من بنویسید و بگویید که نیکزاد چنین 
درخواستی  چنین  نماینده ای  حال  به  تا  اما  است،  گفته  چیزی 
نداشته است، بلکه گفته اند حداقل یک خانه 15۰ متری برای ما 

در تهران بگیرید.
برای این کار دو راه وجود دارد، یا باید از طریق اسپانسر هزینه ها 
نماینده  برای  پایانی مجلس ممکن است  تأمین شود که در سال 
مشکل ایجاد کرده و حیثیت او را ببرد و یا اینکه با این عدد و رقم 
باید تلفن و رفت و آمدها و بلیت هواپیما را مدیریت کنی. این در 

حالیست که در ملاقات مردمی هم باید کمکی به مردم بشود.
حقوق نماینده از حقوق مدیران دولت بسیار پایین تر است. پولی هم 
که می دهند شاید در ظاهر زیاد باشد، اما باید با آن، هزینه  های تلفن، 

خودرو و دفاتر را تامین کرد.
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